
 

Referat forældrebestyrelsesmøde, Hørning Dagtilbud, onsdag d. 7. 
december 2022 
 

Deltagere: 

Henning Nørskov, formand, Børnehuset Elgårdsminde  

Peter Nielsen, næstformand, Børnehuset Elgårdsminde  

Torben Hald, forældrerepræsentant, Børnehuset Elgårdsminde  

Anja Jepsen, forældrerepræsentant, Børnehuset Rosenvænget  

Lars Jochumsen, forældrerepræsentant, Børnehuset Toftelunden  

Jannie Rønsholt, forældrerepræsentant, Børnehuset Toftelunden  

Sara Degn, forældrerepræsentant, Børnehuset Elmehøjen  

Finn Abrahamsen, Dagtilbudsleder, Hørning Dagtilbud 

Dorthe Sander Olesen, medarbejderrepræsentant 

Jette Schultz, medarbejderrepræsentant 

 

Afbud: 

Camilla S. Pedersen, forældrerepræsentant, Børnehuset Skovkanten 

Bjørn Stålgren, forældrerepræsentant, Børnehuset Toftelunden 

 

Punkt 1 - Godkendelse af dagsorden  
Dagsorden godkendt. 

 

Punkt 2 - Nyt fra bestyrelsen 

Modulbyggeriet i Elgårdsminde 
Bestyrelsen fremsendte den 27.9. 2022 et brev til alle politikkere i Skanderborg Kommune, hvor 

der blev stillet spørgsmål til beslutningsgrundlaget og de udfordringer, som vil opstå, hvis 

pavillonen i Elgårdsminde bliver fjernet. Bestyrelsen afventer fortsat et svar. 

Bestyrelsesformanden har derfor været i kontakt med en journalist omkring de udfordringer, som 

fjernelsen af pavillonen blandt andet giver for børn, der står på ventelisten til Elgårdsminde. Der 

afventes en eventuel tilbagemelding eller artikel derfra. 

 



 

Punkt 3 - Nyt fra dagtilbudslederen  

Maddannelse 
Dagtilbudslederen præsenterede tankerne bag begrebet maddannelse for bestyrelsen. Begrebet 

bliver i øjeblikket præsenteret for medarbejderne på afdelingsmøder i dagtilbuddet.   

Maddannelse handler om sprogliggørelse og tanker omkring måltider – om mad-mod, madglæde, 

mad-oplevelser med mere. Herudover handler det om, hvordan det pædagogiske personale 

benytter de muligheder, der er for at lave pædagogiske aktiviteter og arbejde med fokusområder i 

forbindelse med måltider.  

I forbindelse med snakken om begrebet ”fra jord til bord” og spørgsmålet om, hvor maden 

kommer fra, blev der fra bestyrelsens side opfordret til, at dagtilbuddet afsøger muligheder for at 

bruge naturbussen til at tage ud til besøgsgårde i lokalområdet. Bredballegård ved Mårslet blev 

nævnt som et forslag.  

 

Aktuelle udfordringer i dagtilbuddet 
I et af vores børnehuse har der desværre været flere sygemeldinger inden for en kort periode. Det 

har i den forbindelse været nødvendigt at udlåne en medarbejder. Dagtilbudslederen er i tæt 

dialog med den daglige leder om igangsættelse af flere tiltag og foranstaltninger. Der har også 

været en god dialog med forældregruppen, som har understøttet dagtilbudslederen i at pege på 

udfordringer for både børn og medarbejdere. 

Ventelisten i Elgårdsminde udfordrer forældre, som har søskende, da de endnu ikke har modtaget 

information om opskrivning på nye ventelister. Dagtilbudslederen er i kontakt med 

pladsanvisningen, så forældrene bliver informeret så hurtig som muligt. 

 

Dialogmøde med det politiske udvalg i 2023  
Der vil i 2023 være to dialogmøder mellem bestyrelsen og det politiske udvalg. Datoerne er fastsat 

til den 13. april og den 5. oktober. Dagsorden følger. 

 

 

Punkt 4 - Nyt fra personalerepræsentanterne 

Forældremøder 
Forældremøderne opleves som en succes i alle afdelinger. I de fleste afdelinger har det handlet 

meget om børnenes dagligdag og om de initiativer, som foregår på de enkelte stuer.  

Bestyrelsen peger på, at forældremøderne fortsat gerne må omhandle børnenes dagligdag. 
 

 



 

Punkt 5 - Sager til beslutning 
Ingen sager til beslutning. 

 

 

Punkt 6 - Sager til drøftelse 

Input fra bestyrelsen til en kostpolitik i dagtilbuddet  
Bestyrelsen opfordres til at komme med input til en kommende kostpolitik og fremsende forslag til 

indhold til dagtilbudslederen. Dagtilbudslederen bringer det derefter videre til arbejdsgruppen, 

som udarbejder kostpolitikken. Kostpolitikken kommer herefter tilbage til bestyrelsen til 

godkendelse. 

 

 

Punkt 7 - Eventuelt 

Punkter til næste møde: 
1) Naturbussen 

Punktet omfatter: 

- Årlige driftsomkostninger. 
- Beslutning om, hvorvidt naturbussen skal udlånes (udlejes) til andre.  
- Beslutning om den fortsatte drift.  

 

2) Medbragte ting 
Skal det besluttes, hvad børnene må tage med i institutionen? Er det et problem?  

 

3) Renovering af cykler på legepladsen 
Et medlem af bestyrelsen efterlyser renovering af cykler på legepladsen. Der er en løbende 
aftale med et eksternt firma, som årligt kommer og renoverer alle cykler og legesager på 
legepladserne. Der er også et årligt eftersyn af legeredskaber, hvor der efterfølgende 
udarbejdes en renoveringsplan. 


